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INFORMACE PRO HLÁŠENÍ PORUCH

Vodovod

Pro hlášení poruch v pracovní době PO-PÁ 07:00-15:00 funguje 

ústředna VHOS, a.s. Moravská Třebová tel: 461 357 111. 

V  případě poruchy mimo pracovní dobu lze volat na 

dispečera společnosti. Vše snadno naleznete na webových 

stránkách firmy VHOS a.s.: https://servis.vhos.cz/pohotovost/

Kanalizace

Pro hlášení poruch na splaškové kanalizaci kontaktujte pana 

Ing. Bc. Lukáše Vykydala, DiS., tel.: 602 356 491. V  případě 

nedostupnosti technika, tel.: 728 992 855.

PROŘEZ VĚTVÍ

Žádáme vlastníky pozemků, které sousedí s místní 

komunikací, o prořez větví zasahujících do komunikace. 

Pokud tak neučiní, bude prořez proveden pracovníky obce 

a náklady budou vymáhány po vlastnikovi. Větve zasahující 

do komunikace brání v plynulém průjezdu větších 

automobilů (LIKO) nebo je poškozují. V případě poškození 

lze také vymáhat škodu po vlastníkovi. Tuto povinnost 

vlastníkovi nařizuje i zákon č. 13/1997 Sb., Zákon 

o pozemních komunikacích.

Z OBECNÍHO ÚŘADU



VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 18.5.2024
NA FORMANCE

Nela Kupčíková, Leticie Matušeková, Julie Anýžová, Michael Stasinka

Julie Skalská, Maxim Bohatec, Theo Mitlehner

Julie Skalská, Maxim Bohatec, Theo Mitlehner
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EXPLORER BELT

Někteří z vás si možná všimli, že na přelomu června 

a  července se v obci pohybovali mladí lidé, většinou 

dvojice, s velkými batohy na zádech. Jednalo se o skauty ze 

Švédska, kteří se účastnili výpravy pod názvem Explorer 

Belt. Je to akce, během které musí účastník ujít 160 km 

během 10 dnů. Explorer Belt je každoroční událost 

pořádáná Švédskými skauty a Guide Associací. Pokaždé 

probíhá v jiné evropské zemi. Tento rok byla vybrána Česká 

republika. Hlavním cílem výpravy je poznat a porozumět 

v dané zemi jejich lidem a kultuře. Výprava je rozdělena do 

dvou částí. Během první musí skauti ujít 160 km během 10 

dní. V druhé části pak poznávají nejzajímavější místa země. 

Během celé výpravy musí účastníci dodržovat pravidla 

a  nesmí je v žádném případě porušit. Především musí ujít 

zmíněných 160 km. Při pochodu plní různé úkoly. Nesmí 

platit za jídlo nebo ubytování. Na druho stranu mohou 

příjmout  jak jídlo, tak možnost přespání, pokud je jím to 

nabídnuto lidmi, které po cestě potkají, ale musí to být 

zadarmo. Pro případné přespání v přírodě si nosí na zádech 

stan a ostatní vybavení. Je zakázáno pít alkohol nebo 

užívat jiné návykové látky. 

SLAVNOSTÍ ROZLOUČENÍ S PŘEDŠKOLÁKY

Rok utekl jako voda a je to tu. Nadešel čas loučení, který je 

pro nás všechny tak významný, zároveň veselý i smutný. Je 

to jako včera, když rodiče přišli s malinkými dětmi k zápisu 

a teď je všechny čeká další životní etapa. Nástup do 

základní školy. Loučení je ale náročné i pro nás, protože 

jsme s dětmi trávili většinu času, velmi nám přirostly k srdci 

a nikdy, opravdu nikdy nezapomeneme na jejich úsměvy, 

objetí a lumpárny.

Přála bych si, aby dětem zůstal jejich zájem o vše, co se 

kolem nich děje a aby měly ve škole štěstí na učitele a na 

pravé kamarády, bez kterých to v životě nejde. Přeji dětem, 

aby se jim ve škole líbilo a všechny překážky, které na ně na 

jejich cestě čekají, aby zvládly s přehledem a aby se jim 

splnila jejich velká přání.

Chtěla bych poděkovat SVČ Tramtárie Svitavy, která 

zaštítila letošní slavnostní rozloučení. Paní učitelky 

nachystaly dětem šerpy a předaly dárky, které udělaly opět 

velkou radost.

A našim hodným a šikovným kuchařkám děkuji, že i přes 

to, kolik mají práce, tak nám napekly ty nejlepší koláčky.

Za celou školku všem přeji krásné prázdniny.

Bačovská Petra

ZA ŠKOLY A ŠKOLKY
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DEN DĚTÍ PRO ŠKOLKU

Poslední květnový den se na školní zahradě sešly dvě 

trochu nesourodé skupiny - děti ze školky a osmáci ze 

základní školy. Budoucí nejstarší žáci si pro své malé 

kamarády připravili dopolední zábavu - na celkem deseti 

stanovištích malé děti ukazovaly těm velkým, že umí hrát 

pexeso, počítat do deseti (a někteří ještě dál), poznat 

rozdíly mezi obrázky, složit vlaštovky, házet míčkem do 

koše, řídit RC auto, poznat zvíře podle zvuku a předmět 

podle tvaru, vymodelovat geometrická tělesa a složit 

puzzle. Za to získávaly razítka a za vyplněnou kartičku 

potom zlatou (sladkou) medaili.

Cílem bylo udělat radost „školkáčkům“, ale hlavně se 

seznámit s těmi nejstaršími z nich, kteří už od září usednou 

do lavic první třídy naší hradecké školy. Budoucí deváťáci 

už jsou připraveni, že budou svým malým kamarádům 

v  začátcích pomáhat, a těší se na další společně strávené 

chvíle.   

Mgr. Dagmar Krásová

S KAMIONEM DO ŠKOLY

Vyrobí si 13letý, 14letý žák základní školy po krátkém 

zaškolení sám vlastní výrobek na 3D tiskárně?

Na tuto otázku měla odpovědět akce dotovaná 

Ministerstvem průmyslu a obchodu nazvaná Kamion do 

škol.

Začátkem června využila naše škola možnost představit 

žákům sedmé a osmé třídy zajímavou průmyslovou 

technologii zvanou 3D tisk. Celá akce se odehrávala ve 

speciálně upraveném kamionu zaparkovaném v těsné 

blízkosti základní školy v Hradci nad Svitavou.

Jak vše probíhalo? Nejprve byl žákům úvodem 

představený 3D tisk. Dále následovala lektorem provedená 

praktická ukázka a nakonec vlastní práce našich žáků 

s  tiskárnou společnosti Průša. Na čtyřech samostatných 

stanovištích, resp. tiskárnách si žáci mohli prakticky 

vyzkoušet hravou a zábavnou formou techniku, která je již 

dnes běžně používaná v  různých průmyslových oborech 

(např. v automobilovém průmyslu, zdravotnictví). 

Výstupem 90minutového bloku na 3D tiskárně byla 

praktická plastová klíčenka, opatřena jmény výrobců  - 

žáků, nebo jejich přezdívkami.  

Proč vedení naší školy tuto akci podpořilo? 

Tato forma výuky výborně zapadá do filozofie naší školy. 

Preferujeme postoj lépe jedenkrát prakticky zkusit, než 

o tom dlouze teoretizovat a číst v knížkách.

Na závěr tedy dlužíme odpověď na otázku zmíněnou 

v úvodu.  Ano, naši šikovní žáci jsou schopni vyrobit vlastní 

výrobek na 3D tiskárně. 

Tímto bychom všechny žáky chtěli pochválit za aktivní 

přístup, šikovnost a zvídavost naučit se něco nového, 

v budoucnu jistě potřebného.

Mgr. Zdeněk Tomeš
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CELOŠKOLNÍ PROJEKT DEN ZEMĚ

Každoročně si žáci naší školy společně připomínají Den 

Země, který je celosvětově věnován oslavám a různým 

informačním a vzdělávacím akcím, které jsou zaměřeny na 

propagaci a podporu ochrany životního prostředí.

Takže i letos si žáci devátého ročníku připravili na zahradě 

školy zajímavá stanoviště pro své spolužáky z prvního 

stupně. Děti třídily odpad, zapojily se do jednoduchých 

pokusů, otestovaly své smysly při ochutnávce různých 

potravin, vyrobily si „travňáka“, papírovou housenku, 

čelenku se zeměkoulí, atd. Na svačinu jim přišel k chuti 

špekáček, který si opekly na ohni.

Žáci druhého stupně absolvovali prohlídku čističky vody. 

Cestou se věnovali sběru pohozeného odpadu, aby 

pomohli životnímu prostředí v obci. Prohlídka čističky jim 

pomohla doplnit si informace o šetrném nakládání 

s  vodou, které bylo jedním z témat nedávného 

celoškolního projektu Den vody. 

Akce se vydařila i díky pěknému počasí, které nám přálo.

Ing. Marcela Rusková

ÚSPĚCHY NAŠICH ŽÁKŮ V PŘÍRODOVĚDNÉ SOUTĚŽI

V polovině května se žáci I. a II. stupně zúčastnili 

Přírodovědné soutěže Pardubického kraje, kterou pořádala 

ZŠ Habrmanova Česká Třebová. Do soutěže se přihlásilo 

celkem 40 škol. Děti poznávaly různé druhy rostlin a dřevin, 

živočichy střední Evropy a minerály vyskytující se na území 

ČR. Naši žáci získali skvělá místa. 

V kategorii „Živočichové a minerály“ z celkově 94 

soutěžících získali v kategorii 1. i 2. stupně naši žáci 

Miroslav Peterka a Sofie Vítková skvělé 2. místo. Velkou 

pochvalu zaslouží i Jolana Čechmanová za 18. místo a Nelly 

Škrancová za 28. místo.

I v kategorii „Rostliny a minerály“ naši žáci vynikali. 

Z celkem 69 soutěžících získali na 1. stupni Vendula Tučová 

12. místo a Eliška Boucníková společně s Pavlou Krčilovou 

24. místo. Na 2. stupni se dařilo ještě lépe, protože Sára 

Němcová zůstala jen těsně pod stupni vítězů a obsadila 

skvělé 4. místo. 

Děkujeme všem vyučujícím, kteří se podíleli na přípravě 

žáků na soutěž. Žákům gratulujeme a děkujeme za 

výbornou reprezentaci školy v našem kraji.  

Věříme, že se naši „přírodovědci“ v příštím školním roce 

opět zúčastní a budou úspěšní jako letošní rok.

JARNÍ AKCE VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 

V rámci blížícího se Dne dětí jsme uspořádali 

dobrodružnou výpravu do lesa směrem na Vendolí. Děti 

cestou plnily soutěžní úkoly tak, aby na konci cesty získaly 

mapu k pokladu. Poklad strážil zlý poustevník, který byl 

nakonec přemožen a tak si každý mohl odnést 

vybojovanou odměnu. 

Asi čtrnáct dní poté si děti jedno páteční odpoledne pobyt 

ve školní družině prodloužily. Čekaly je hry vevnitř i venku, 

plnily zábavné úkoly a sportovaly. Aby měly dostatek sil, 

naplnily bříška buchtou, kterou si upekly odpoledne a také 

objednanou pizzou. Za účast na všech soutěžních úkolech 

dostaly odměnu. Domů si odnášely i nabarvená trička 

a odcházely unavené, ale snad spokojené.
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ZÁPIS DO PRVNÍ TŘÍDY

Zápis do školy je velká a slavnostní událost nejen pro 

budoucího prvňáčka, ale i pro rodiče. Na naší škole se 

konal 22. dubna a zúčastnilo se 26 dětí. 

Je nutné zmínit, že se nejednalo o žádnou zkoušku, ze 

které by měly mít děti strach. Cílem tedy bylo, aby se 

budoucí prvňáček seznámil s novým prostředím a učitelé 

ověřili, zda má skutečně všechny předpoklady k zahájení 

povinné školní docházky. Zápis probíhal v příjemné 

atmosféře, která je velmi důležitá proto, aby se dítě 

uvolnilo, cítilo se dobře a přirozeně spolupracovalo.

Paní učitelky z 1. stupně si s předškoláky povídaly a dávaly 

jim nejrůznější úkoly, které ověřily vyjadřovací schopnosti, 

sociální dovednosti a případně odhalily i logopedické 

problémy.

Děti malovaly obrázek (nejčastěji rodinu), rozpoznávaly 

základní barvy nebo popisovaly, co vidí na obrázku. 

Učitelky  také zjišťovaly, jestli dítě pozná některá písmena 

nebo číslice. Někteří budoucí školáčci  si připravili 

oblíbenou básničku nebo písničku a během zápisu ji 

přednesli  nebo zazpívali.

Všichni předškoláci se snažili předvést maximum 

a zasloužili si dárek a sladkost jako odměnu a upomínku na 

jejich významný den. 

V září se v první třídě těšíme na setkání s 23 prvňáčky.

PLACENÁ REKLAMA
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MYSLIVOSTMYSLIVOST

Červen je měsícem myslivosti a ochrany přírody. Pro 

myslivce je nejkrásnějším měsícem v roce. V přírodě se 

vyskytuje mnoho mláďat a to nejen zvěře drobné 

a spárkaté, ale také ostatních volně žijících živočichů. Právě 

v této době vznikají citelné škody na zvěři vlivem 

predátorů a hospodářských činností člověka.

V měsíci květnu a červnu kladou (rodí) srny svá srnčata, 

která nechávají ukrytá a pravidelně se k nim vrací. Srnče, 

které trpělivě čeká na srnu, neuteče před volně pobíhajícím 

psem, proto Vás prosíme, nenechte psy volně pobíhat 

v přírodě bez kontroly.

Pokud naleznete klidně ležící srnče, vše je jak má být. 

Vyhněte se kontaktu s ním. Srna se nachází v jeho blízkém 

okolí. Případné opuštěné srnče poznáte tak, že zmateně 

pobíhá, píská a kvílí. 

V případě potřeby se obraťte na zástupce Mysliveckého 

sdružení Hradec nad Svitavou. Příslušné kontakty najdete 

na webových stránkách https://mshradecns.tode.cz/ 

Myslivecké sdružení Hradec nad Svitavou

I v letošním roce se hradečtí myslivci velmi rádi podíleli na 

organizaci pohádkového lesa, který proběhl v sobotu 15.6. 

Za krásného počasí byly pro děti v areálu myslivecké chaty 

“Hajda” pod dozorem Rumcajse, hajného Robátka a jelena 

Větrníka připraveny stanoviště s různými aktivitami. Děti 

poznávaly zvěř žijící v okolí podle stop, mohly prozkoumat 

lebky zvěře, luštily tajenku pomocí poznávání zvěře 

a  v  neposlední řadě mohly vyzkoušet střelbu ze 

vzduchovky. Pro všechny bylo připraveno občerstvení 

a posezení k odpočinku.

Velice nás těší nadšení a zájem dětí, s jakým plnily 

přichystané úkoly a zajímaly se o přírodu a zvěř v ní žijící. 

Těšíme se na další společná setkání nejen v rámci 

organizace pohádkového lesa.



Hradecký zpravodaj - květen / červen 2024 str. 9

CHOVATELÉ

V měsíci květnu jsme pořádali ve dnech 25.-26.5.2024 

tradiční výstavu, kterou pořádáme každoročně a je vždy 

spojena s poutí konanou  poslední neděli v měsíci května.

Tato výstava pro nás chovatelé byla významná . Oslavovali  

jsme  70. výročí  vzniku chovatelského spolku.

V letošním roce jsme vystavovali  99 králíků , 125 holubů 

a expozici drůbeže ve 45 voliérách.

Děkujeme všem zúčastněným z okolních organizací a také 

všem sponzorům a to především Obecnímu úřadu Hradec 

nad Svitavou, panu Heřnanovi Binderovi, Sylan s.r.o., firmě 

ADW, bez nichž bychom jen těžko výstavu uspořádali 

a proto také doufáme v další spolupráci.

Dělali jsme vše aby se vám výstava včetně občerstvení 

a také muziky v podání skupiny MAGNET líbila a budete se 

k nám chtít opět rádi vracet.

Těšíme se na vás zase za rok.

Vaši chovatelé z Hradce nad Svitavou

V ROCE 1981 BYLA OTEVŘENA V HRADCI

NOVÁ ŠKOLNÍ BUDOVA

Jak ten čas utíká. Už je to vice než 40 let, kdy byla v Hradci 

nad Svitavou postavena a dána do užívání nová školní 

budova. V tehdejší době to byla velká událost. Na vesnicích 

se stále využívaly staré školní budovy, které byly často 

postavené ještě v 19. století. Výstavbu nové školní budovy 

doprovázely různé potíže, ale celá vesnice se zapojila, aby 

se vše včas dokončilo a škola se mohla předat do užívání. 

Pomáhalo místní JZD i jednotlivé společenské organizace. 

Velkou měrou se zapojili i rodiče žáků, kteří se formou 

brigád také podíleli na dokončovacích pracích. Škola byla 

slavnostně otevřena 1. září 1981. Vše bylo nové a musel se i 

vytvořit nový kolektiv žáků. Do zdejší školy nastoupili žáci 

ze Skleného, kteří doposud chodili do školy v Březové nad 

Svitavou. Do VI. třídy nastoupili žáci z Radiměře a do V. třídy 

nastoupilo 7 žáků ze školy ve Svitavách Lánech. Ve školním 

roce 1981-1982 navštěvovalo první stupeň 120 žáků 

a druhý stupeň 134 žáků. Pamětníci si pamatují své učitele 

z té doby, ale pro oživení paměti si je zde připomeneme. 

Ředitelem školy byl Bořivoj Honzák. Zástupcem ředitele byl 

Karel Jansa. V učitelském kolektivu dále pracovali: Věra 

Dittrichová (I. třída), Vlasta Komárková (II. třída), Eva 

Karkulíková (III. třída), Alena Štěpánková (IV. třída), Karel 

Sax (V. A třída), Ludmila Stodolová (V. B třída), Helena Šatná 

(VI. třída), Miloš Komárek (VII. třída), Jana Štůlová (VIII. 

třída), Marie Havelková – bez třídnictví, Pavel Štoudek – 

bez třídnictví. Vedoucí vychovatelka školní družiny byla 

Marta Ondráčková. Květoslava Dvořáková byla 

vychovatelka ve školní družině a byla i skupinovou vedoucí 

pionýrské organizace.  Na úseku správním pracovali: 

Ladislav Novák – školník, Eva Hnátová – uklízečka, Dagmar 

Vojtová – uklízečka, Marie Vojtová – uklízečka, Miroslav 

Vojta – topič nízkotlakých kotlů. Školní jídelna měla 320 

stravovaných osob. Asi 55 obědů se vařilo pro ZŠ ve 

Svitavách – Lánech, kam stravu pravidelně dováželo místní 

JZD svým dodávkovým automobilem. Ve školní kuchyni 

byla vedoucí kuchařkou Vlasta Daňková. Jako kuchařky zde 

pracovaly Helena Krajzlová a Marie Hnátová a na částečný 

úvazek i Jiřina Bernátová. Školní družina měla dvě 

oddělení. V prvním bylo zapsáno 35 žáků II. a III. ročníku. Ve 

druhém oddělení bylo zapsáno 32 žáků I. a IV. ročníku. Při 

školní družině pracoval rukodělný kroužek. Obě oddělení 

pracovala podle Návrhu programu výchovně vzdělávací 

činnosti pro ŠD. Žáci například pěstovali květiny či 

zhotovovali různé výrobky pro výzdobu školy. 

K  významným výročím a veřejným akcím v obci 

připravovali kulturní programy. Při škole pracovala 

i  pionýrská skupina Olega Koševého. Zde měla i svoji 

OKÉNKO DO HRADECKÉ HISTORIE
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klubovnu. V deseti oddílech bylo organizováno 218 

pionýrů. I. a II. oddíl tvořily jiskry, kde bylo zapojeno 59 

nejmenších žáků. Společenská činnost školy a pionýrské 

organizace se velmi prolínala. Žáci se zúčastňovali mnoha 

společenských, kulturních a sportovních akcí. Velice 

úspěšné byly výchovné koncerty pěveckého sboru Dalibor 

ze Svitav a dva koncerty LŠU ze Svitav. Vysokou úroveň měl 

školní pěvecký soubor vedený učitelem Karlem Saxem. 

Soubor vystupoval na řadě společenských akcích i mimo 

naši obec. Začala pracovat i žákovská knihovna. Měla 149 

čtenářů a ve školním roce 1981-82 celkem 549 výpůjček. 

Žáci se aktivně zapojovali i do sportovních a branných 

soutěží. Oblíbený byl „Dukelský závod branné zdatnosti“. 

Na škole pracoval střelecký kroužek, oddíl mladých 

požárníků, cyklistický kroužek a mnohé další. Častá byla 

branná cvičení či vycházky s brannou tématikou. Žáci 

absolvovali plavecký výcvik v krytém bazénu v Poličce. 

Všeobecnému rozvoji žáků napomáhaly i školní výlety na 

zajímavé místa naší republiky. Přírodovědný kroužek pod 

vedením Libora Dvořáka prozkoumal přírodu na území 

naší obce i v širším okolí. Objevil řadu nových lokalit 

s výskytem chráněných rostlin. V průběhu školního roku se 

konaly i zájezdy do divadel či na jiné kulturní akce. Nadaní 

žáci se zapojovali do recitační soutěže „Puškinův 

památník“. Vybraný kolektiv postoupil ze školního kola přes 

okresní kolo až do krajského kola v Hradci Králové. Nad 

školou mělo patronát místní Jednotné zemědělské 

družstvo (JZD), které také finančně přispívalo na školní 

akce. 

Mojmír Fadrný

kronikář

HASIČI

HASIČSKÁ SEZONA JE V PLNÉM PROUDU 

Mladí hasiči byli na Okresní lize mladých hasičů v Pomezí 

(přípravka 1., ml. žáci 12.) a v Jevíčku (přípravka 1., ml. žáci 

6.). V Jevíčku zároveň odstartovala liga v běhu na 60 metrů. 

V přípravce byli Adam Toman druhý a Anežka Wolfová také 

druhá. Žaneta Vítková ve své kategorii 8. její sestra Sofie 19. 

Matěj Pernica byl v žácích 21.

11. května se všechna naše družstva zúčastnila Okrskové 

soutěže v Opatovci a dařilo se všem. Ve všech kategoriích, 

kde jsme měli tým, jsme vyhráli. Pro tým žen a mužů to 

znamenalo postup na Okresní kolo do Vítějevsi, kde byly 

oba týmy shodně na 6. místě. 

Mladší žáci ještě bojovali na dvoudenních závodech hry 

Plamen v Trstěnici. Po čtyřech disciplínách brali pěkné 13. 

místo. 

Dorostenci bojují převážně na poli jednotlivců. Na Okresní 

soutěži ve Vítějevsi byly Natálie Jasanská 1., Tereza 

Poláková 3. V dorostencích pak František Šperka 1. 

a  Vojtěch Šmíd 2. Všichni čtyři se kvalifikovali na krajské 

kolo do Chrasti, kde byla Natálie 4., Tereza 9. Vojta obsadil 

2. místo a Fanda se stal krajským přeborníkem a postoupil 

na Mistrovství ČR do Písku.

Vojta s Fandou ještě objíždějí závody jednotlivců, ve 

Velkých Opatovicích byl Vojta 2., v Náchodě Vojta 1., Fanda 

2., o týden později si místa opět v Náchodě prohodili.

Starší žákyně Natálie Jasanská absolvovala čtyři závody 

krajské kvalifikace na MČR a obsadila celkové 9. místo ze 

129 závodnic.

Mimo sportovní činnost se naše jednotka zúčastnila 

cvičení se složkami IZS, když v okolí svitavské Rosničky 

hledala pohřešované osoby.

KULTURA

Jako kulturní komise a spolek Hradec nad Svitavou máme 

za sebou druhý ročník události Pohádkový les. Přípravy na 

tuto akci byly v plném proudu už začátkem tohoto roku 

a  věřte, že jsme se všichni snažili, abyste si právě vy, užili 

pohádkové odpoledne co nejvíce. Počasí nám přálo, 

sluníčko svítilo celý den. Možná i proto jsme vydali 406 

pohádkových pasů. Za účast děkujeme vám všem.

Velké díky patří také dobrovolníkům a sponzorům!

A teď přímo k události…

V areálu hospůdky Žabka se stejně jako loni vytvořilo 

zázemí, kde se každý mohl zabavit po svém. Mimo veškerá 

občerstvení jste mohli navštívit stánek s tvořením 

z  balónků nebo sádry. Děti se mohly vydovádět na 

skákacím hradu nebo vyzkoušet jízdu na raftu. Na vedlejší 

louce byly připraveny tři traktory s odvážnými řidiči, kteří 

ochotně svezli děti i rodiče. Zde si děti mohly také 
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otestovat svou zručnost s opravdovým bagrem.

Pohádková brána se otevřela ve 13:00 hod. A protože se 

letošní ročník pojil s tématem českých pohádek, mohli jste 

na trase potkat Elišku ze mlejna s vodníkem i čertem, 

anděla Petronela s čertem Uriášem, Boba a Bobka, 

Křemílka a Vochomůrku, Červenou Karkulku, Leontýnku 

a  rytíře Brtníka z Brtníku, Krtečka s kamarády, Krakonoše 

s Anče, motýla Emanuela s Makovou  panenkou, Rumcajse, 

Popelku či Macha a Šebestovou.

Na každém stanovišti měly děti možnost splnit úkol a tím 

nasbírat potřebná razítka, která vedla k odměně.

Rádi bychom zvlášť poděkovali místnímu spolku myslivců, 

kteří nabídli doprovodný program u Hajdy v lese. Každým 

rokem je jejich stanoviště pestřejší a určitě jste se i vy rádi 

zastavili i na výborné občerstvení. 

Na konec celého zábavného dne přijeli hasiči ze Svitav, 

kteří udělali kopu voňavé pěny, ve které se mohli vyřádit 

všichni. Na bezpečnost celé akce dohlíželi zdravotníci 

a v pohotovosti byli i místní dobrovolní hasiči. 

Ještě jednou děkujeme všem za účast a těšíme se na další 

společnou akci, kterou bude již na podzim „Dýňohraní“.

Děkujeme všem sponzorům, kteří se podíleli na 

zrealizování této akce.

Obec Hradec nad Svitavou, Tomáš Adámek – autoservis, 

Sylan s.r.o., Agrotec Svitavy, Topcore servis s.r.o., Policie ČR, 

Lev Banín s.r.o., VX Elektro s.r.o., Tomáš Holků,  Miroslav 

Toman, AQUA – NOVA s.r.o., Kamil Pavliš, Heřman Binder, 

Pivovar Rychtář – Hlinsko, Pivovar Černá Hora, Aleš Kabát – 

Radiměř, Městys Radiměř, Jan Břenek, Mgr. Vladislav 

Munzar, Autoservis Zdarec, Stavební sdružení František 

Bartášek, Mr.Grico CZ, s.r.o., Ovoce z Hradce – Tomáš 

Federle, Hasičský sbor Svitavy, VHOS, a.s.

Kulturní komise a Kulturní spolek HnS
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SPORT

ARES RACE

28.-29. června se uskutečnil 6.ročník extrémního 

běžeckého závodu ARES Race. Letos jsme se rozhodli 

podpořit nemocnou holčičku Eleonorku, které v dubnu 

roku 2022 bylo diagnostikováno vzácné genetické 

onemocnění SMA, neboli Spinální Muskulární Atrofie. Část 

výtěžku ze startovného a vybraný dobrovolný příspěvek, 

jsme předali mamince, částka bude využita na nákup 

nového invalidního vozíku. Eleonorku přijel se svým 

týmem Elenka podpořit i tatínek, který se i sám závodu 

zúčastnil.

Závodu se letos zúčastnilo 314 závodníků, z toho 145 dětí 

z  různých koutů naší republiky, ale i vnoučata p.Bernata 

z daleké Ameriky. V předchozích ročnících se nás závodníci 

hodně ptali, jestli nechceme zkusit udělat noční závod. Tak 

jsme si řekli proč ne, že to bude i pro nás obrovská výzva. 

Zárověn ale i spousta nových věcí se zajištěním celého 

závodu z hlediska bezpečnosti především závodníků 

samotných.

Celkem se v pátek nočního závodu který startoval až ve 22 

hodin zúčastnilo 41 závodníků. Během chvíle se trať 

závodu rozzářila čelovkami jak kdyby po ní létaly hejna 

světlušek. Pro nás spousta nových zkušeností, ale věříme, 

že si závod všichni moc užili.

Hned ráno nám odstartoval dětský závod ve třech 

věkových kategoriích. Od nejmenších po nejstarší. Všechny 

děti se do závodu plného bláta ,vody, ale i zábavných 

překážek vrhly s obrovským nasazením. Poté už přišly na 

řadu dospělé kategorie, kde jsme závodníkům dali na 

výběr ze dvou délek závodu, 4 a 7km. Na 7km jsme pro 

závodníky připravili nejhezčí trať závodu ze všech 

6.ročníků.

Počasí vyšlo parádní, velký obdiv patří všem závodníkům, 

ale i pořadatelům, kteří nám moc pomohli s dohledem 

u  překážek, jak se s velkým vedrem vypořádali. Obzvlášť 

velký obdiv patří hradeckému závodníkovi Alešovi Trtílkovi, 

který se postavil na start jak nočního závodu, tak denního 

na 4km a hned v zápětí 7km trasu závodu. Doufáme, že si 

všichni závodníci letošní závod užili.

Nad bezpečností celého závodu dohlíželi dobrovolní 

záchranáři z Czech SAR Teamu, ktrým patří obrovský dík.

Stejně tak bych chtěl poděkovat všem pořadatelům ale 

i  osobám, kteří nám jakkoliv se samotným závodem 

pomohli. V neposlední řadě bych chtěl poděkovat všem 

sponzorům, bez kterých by nebylo možné ani takovouto 

akci uspořádat. Děkuji moooc.

Budeme se těšit na příští ročník závodu ARES Race.
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